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Förvaltningens förslag till beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Nämnden tillstyrker motionen  

 

   

Lena Lundström Stoltz  Kersti Tagesson 

Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 

   

 

Sammanfattning 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit en remiss av 

motion från Patrik Silverudd (L) och Peter Backlund (L) om att 

rusta upp kollektivtrafikmöjligheterna på Gullmarsplan. Utifrån att 

Gullmarsplan är en viktig lokal och regional bytespunkt för 

kollektivtrafiken yrkar motionärerna  att detaljplanearbetet för 

Söderstaden etapp 4, Gullmarsplan och Nynäsvägen, påbörjas 

omgående. Motionärerna önskar även att staden tillsammans med 

Stockholms län landsting ser över möjligheterna till mer kortsiktiga 

lösningar för att göra Gullmarsplan till en bättre kollektivtrafikplats.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till de förslagna åtgärderna men vill 

poängtera att dylika åtgärder planeras inom ramen för utbyggnad av 

tunnelbanans gröna linje i söderort. Detta kommer dock ske under 

kommande år och även förvaltningen bedömer att mer akuta 

lösningar bör sättas in för att på kort sikt lösa de problem som 

identifierats.  

Bakgrund 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit en remiss av 

motion från Patrik Silverudd (L) och Peter Backlund (L) om att 

rusta upp kollektivtrafikmöjlighetrena på Gullmarsplan. Utifrån att 
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Gullmarsplan är en viktigt lokal och regional bytespunkt för 

kollektivtrafiken yrkar motionärerna att detaljplanearbetet för 

Söderstaden etapp 4, Gullmarsplan och Nynäsvägen, påbörjas 

omgående. Motionärerna vill även att staden tillsammans med 

Stockholms län landsting ser över möjligheterna till mer kortsiktiga 

lösningar för att göra Gullmarsplan till en bättre kollektivtrafikplats.  

Ärendet 

Mot bakgrund av detta yrkar motionen på att kommunfullmäktige 

beslutar: 

 

- Att staden undersöker vad som skyndsamt bör göras för att 

förbättra Gullmarsplan, med tyngdpunkt på att förbättra för 

kollektivtrafikresenärerna, fotgängarna och cyklisterna, 

utifrån det som i motionen framförts,  

- Att etappen för planarbete för Gullmarsplan och 

Nynäsvägen påbörjas omgående med inriktning på det som i 

motionen framförts. 

- Att planarbete för att däcka över delar av Nynäsvägen 

påbörjas 

- Att kommande planarbete använder innovativa metoder för 

att under samrådet bättre nå ut till medborgare som 

vanligtvis inte deltar i samråden. 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av avdelningen för utveckling, lokaler och 

stadsmiljö. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen instämmer i att Gullmarsplan behöver ses över för att 

öka tryggheten och orienterbarheten samt bli en effektiv och 

attraktiv kollektivtrafikknutpunkt. Nämnden besvarade i juni en 

skrivelse från Liberalerna om ett tryggare Gullmarsplan (dnr 1.1.-

316/2018). Nämnden ställde sig bakom skribenternas syn på 

trygghets- och trafiksituationen vid Gullmarsplan och beslutade att 

uppdra åt förvaltningen att tillskriva trafikkontoret om vikten av 

lösningar för trafiksituationen vid Gullmarsplan.  

 

Förvaltningen bedömer att de insatser som behövs måste ske på 

både kort och lång sikt. Det finns punktåtgärder som kan göras 

relativt direkt men förvaltningen anser att det behövs ett 

helhetsgrepp för hela Gullmarsplan och områdets koppling till 

omkringliggande områden.  
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Skyndsam förbättring 

Förvaltningen instämmer i att Gullmarsplan kan vara en otrygg 

plats för kollektivtrafikresenärer som kan uppfattas som otydlig, 

svårnavigerbar och underdimensionerad. Förvaltningen mottar 

stundtals förslag och synpunkter från medborgare som önskar att 

Gullmarsplan förbättras som kollektivtrafikknutpunkt och 

vistelseplats. Förvaltningen har inget emot förslagen som anförs i 

motionen och inte heller emot att åtgärder sätts in skyndsamt och 

omgående för att omdana Gullmarsplan till det bättre.  

 

Förvaltningen vill även poängtera att dylika åtgärder planeras inom 

ramen för utbyggnad av tunnelbanans gröna linje i söderort. Detta 

kommer dock ske under kommande år och även förvaltningen 

bedömer att mer akuta lösningar bör sättas in för att på kort sikt lösa 

de problem som identifierats.  

Etappen Gullmarsplan-Nynäsvägen påbörjas omgående 

Förvaltningen ställer sig positiv till att platserna vid och omkring 

Gullmarsplan byggs ut och förtätats samt att mer attraktiva och 

gröna stadsrum skapas med plats för gående, cyklister, 

kollektivtrafik, centrumfunktion och vistelsekvaliteter. 

Förvaltningen bedömer att området lämpar sig väl för viss 

förtätning men anser att platsen bör detaljstuderas inom kommande 

planarbete. Gullmarsplan funktion som en viktig 

kollektivtrafikknutpunkt bör bevakas särskilt i den kommande 

processen.  

Överdäckning av Nynäsvägen påbörjas 

Förvaltningen ställer sig positiv till att möjligheterna att överdäcka 

Nynäsvägen utreds och att fördelar med ett sådant förslag ställs mot 

identifierade nackdelar.  

Innovativa metoder för att nå ut till medborgare 

Förvaltningen är positiv till att arbetet med att utveckla 

Gullmarsplan genomgående applicerar ett medborgarperspektiv 

med en tydlig ambition att öka delaktigheten. Förvaltningen 

instämmer i att det kommer behövas innovativa metoder för att nå 

ut till medborgare i syfte att samla in synpunkter på och förankra ett 

kommande utvecklingsarbete avseende Gullmarsplan. 

Bilaga 

Rusta upp kollektivtrafikmöjligheterna på Gullmarsplan 


